



## **LAPORAN LIPUTAN MEDIA**

**SELASA / 5 SEPTEMBER 2023**

- 1. BELIAN PADI DI KILANG MEROSOT 30 PERATUS DALAM SEDEKAD – KOSMO**
- 2. KPDN TERIMA 47 ADUAN NERAS TEMPATAN CAMPUR IMPORT – KOSMO**
- 3. HARGA BERAS IMPORT NAIK LEBIH RM5 – KOSMO**
- 4. BERAS IMPORT ‘TIRUAN’ SUKAR DIBUKTIKAN – UTUSAN MALAYSIA**
- 5. SOROK PUNCA BERAS ‘HILANG’ DI PASARAN – UTUSAN MALAYSIA**
- 6. PERMINTAAN BERAS TEMPATAN DIJANGKA NAIK 60 PERATUS – UTUSAN MALAYSIA**
- 7. BERI AMARAN PEMANIPULASI BEKALAN BERAS TEMPATAN – HARIAN METRO**
- 8. JUAL BERAS IMPORT 10KG RM60 – HARIAN METRO**
- 9. HARGA BERAS IMPORT DI KUCHING NAIK MENDADAK – BERITA HARIAN**
- 10. ‘KARTEL KECIL’ TETAPKAN KOMISEN, KUASI PASARAN – BERITA HARIAN**
- 11. TRANSFORMASI SEGERA TARIK PESAWAH DARIPADA KEMISKINAN BERGANDA – HARIAN METRO**
- 12. KARTEL DALANGI KENAIKKAN HARGA BERAS – PPBMM – SINAR HARIAN**
- 13. PECAH MONOPOLI BERNAS – SINAR HARIAN**
- 14. KPDN TERIMA 47 ADUAN BERKAITAN BERAS – SINAR HARIAN**
- 15. PESAWAH RUGI PADI TERENDAM AIR – SINAR HARIAN**
- 16. LOCAL WHITE RICE PRICE STAYS – THE STAR**

**DISEDIAKAN OLEH:**

**CAWANGAN KOMUNIKASI KORPORAT (MADA)**



**KERATAN AKHBAR : KOSMO**  
**TARIKH : 5 SEPTEMBER 2023**  
**PERKARA : ISU SEMASA**

## KPDN terima 47 aduan beras tempatan campur import

**KULIM** - Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) menerima 47 aduan membabitkan isu beras menerusi Ops Jamin yang dijalankan bersama Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (KPKM), baru-baru ini.

Timbalan Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup, Fuziah Salleh berkata, aduan yang diterima melibatkan harga beras tempatan dicampur dengan beras import.

Katanya, Ops Jamin dijalankan dua kementerian itu untuk memantau serta menjalankan pemeriksaan berkaitan isu beras di seluruh negara bermula 7 Julai hingga 2 September lalu.

"Dalam tempoh operasi dijalankan, kita menjalankan sebanyak 1,053 pemeriksaan dan terdapat 47 aduan mengenai isu beras iaitu berkaitan harga beras



**FUZIAH (tengah) mendengar penerangan ketika lawatan ke sebuah kilang lampin di Kulim Industrial Estate, Kulim semalam.**

import serta dakwaan beras tempatan dicampur dengan beras import," katanya.

Beliau sebelum itu hadir pada

sidang akhbar selepas Majlis Perasmian Inisiatif Payung Rahmah bersama SJ Circle Sdn. Bhd. di Kulim Industrial Estate, di sini

semalam.

Fuziah berkata, harga beras tempatan masih kekal RM2.60 sekilogram, manakala harga beras import tidak dikawal dan mengikut harga pasaran.

Katanya, banyak aduan mengenali harga beras import, namun pihaknya tidak boleh mengambil tindakan kerana harganya tidak dikawal, melainkan ia adalah beras tempatan.

Berhubung dakwaan sesetengah pihak bahawa terdapat beras tempatan dicampur dengan beras import, kata Fuziah, tindakan undang-undang boleh diambil sekiranya dakwaan itu dapat dibuktikan.

Menurutnya, terdapat dua akta melibatkan isu beras iaitu Akta Kawalan Padi dan Beras 1994 (Akta 522) di bawah Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan serta Akta Perihal Dagangan 2011 Akta 730 yang di

bawah bidang kuasa KPDN.

Katanya, pihaknya tidak dapat mengambil tindakan jika aduan itu bukan di bawah bidang kuasa KPDN, namun akan bertindak menyalurkan maklumat kepada KPKM untuk tindakan lanjut.

Sementara itu, dalam perkembangan lain, kata beliau, SJ Circle Sdn. Bhd. merupakan syarikat keempat yang menjadi rakan strategik di bawah Inisiatif Payung Rahmah dengan mengeluarkan produk lampin bayi pakai buang jenama Midori.

Fuziah berkata, lampin bayi pakai buang itu dijual pada harga RM19.90 sahaja dan ia hanya dijual di Jalan Rahmah Bergerak dan Kedai Cari Rakyat.

"Kita berharap agar usaha ini mampu menarik perhatian rakyat Malaysia khususnya pengguna yang ingin mendapatkan harga barangan yang murah dan berpatutan serta berkualiti," katanya.

**KERATAN AKHBAR : KOSMO**  
**TARIKH : 5 SEPTEMBER 2023**  
**PERKARA : ISU SEMASA**



SEORANG pekerja sedang menyusun bekalan beras di kedai runcit di Kuala Nerus semalam. BEKALAN beras import yang terdapat di sebuah kedai di Setia Alam, Shah Alam semalam.

Orang ramai resah bekalan beras tempatan semakin meruncing ketika ini

## Harga beras import naik lebih RM5

Oleh **TENKU DANISH BAHRI**  
**TENKU YUSOFF**

**PETALING JAYA** – Kenaikan harga beras import mengusarkan golongan peniaga dan pengguna, di samping bekalan beras tempatan pula semakin meruncing ketika ini.

Disebabkan bekalan beras tempatan kekurangan ketika ini telah menyebabkan harga beras import pula melonjak sehingga mengusarkan golongan berpendapatan rendah.

Tinjauan Kosmo! di beberapa

pa kedai runcit dan pasar raya di daerah Kuala Terengganu, **Terengganu** semalam mendapati, harga beras import telah naik melebihi RM5 bagi paket 10 kilogram (kg) berbanding bulan lalu.

Seorang peniaga, Saiful Azri Mohamad, 38, mendakwa, harga beras import bagi paket 5kg pula mengalami kenaikan lebih RM3 iaitu RM17.70 berbanding RM14.40 sebelum ini bagi beberapa jenama beras.

Menurutnya, dia tidak menolak harga jualan beras import

akan terus melonjak menjelang hujung minggu ini, sekali gus meletakkan peniaga dan pengguna dalam keadaan tertekan.

"Bukan sahaja golongan peniaga, bahkan pelanggan juga ramai mengeluh kerana sukar mencari beras tempatan di pasaran ketika ini.

"Harga beras import pula semakin tinggi, namun pembekal gagal memberi alasan kukuh mengenai punca masalah tersebut," katanya yang ditemui di Kampung Batu Enam, di sini semalam.

Di **Selangor** pula, pengguna tiada pilihan apabila terpaksa membeli beras tempatan meskipun harganya mencecah RM40 bagi beras seberat 10kg.

Kedua itu seterusnya menyulitkan lagi pengguna terutama golongan B40 yang masih bergelut dengan kenaikan harga barangan keperluan harian.

Seorang pekerja pembersihan, Noraini Mahat, 49, berkata, harga beras tempatan dikatakan telah berlaku peningkatan sebanyak dua kali dalam tempoh enam bulan.

"Dahulu harga beras 10kg tempatan hanya RM26, namun meningkat kepada RM33 dan terus meningkat menjadi RM37\* ketika ini.

"Memang terbeban walaupun hanya duduk tiga orang di dalam sebuah rumah.

"Sekarang ini harga beras lagi mahal daripada tong gas 14 kilogram yang bernilai antara RM26 hingga RM28 sahaja. Sudah tentu sebagai rakyat, kita mahu ada tindakan sebaiknya daripada pihak berkuasa untuk segera



**KERATAN AKHBAR : UTUSAN MALAYSIA**

**TARIKH : 5 SEPTEMBER 2023**

**PERKARA : ISU SEMASA**

## Beras import 'tiruan' sukar dibuktikan

**KULIM:** Beras import 'tiruan' hasil dicampurkan dengan beras tempatan sukar diambil tindakan kerana perkara itu tidak mudah dibuktikan.

Timbalan Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN), Fuziah Salleh berkata, pihaknya bersama Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (KPKM) turut menerima satu aduan berkaitan aktiviti itu menerusi Op Jamin yang dikuatkuasakan sejak 7 Julai lalu.

Namun beliau berkata, tidak ada bukti nyata boleh dikemukakan pihak terbabit untuk tindakan selanjutnya di bawah Akta Perihal Dagangan 2011 (Akta 730).

"Tiada cara untuk membuktikan melainkan kita boleh mendapatkan bukti bahawa aktiviti sedemikian benar-benar wujud. Jika ia berlaku, kita perlu buktikan di mana ia berlaku.

"Sebagai contoh, di bawah Akta Perihal Dagangan kita boleh mengambil tindakan terhadap seseorang yang menjual beg tangan Gucci tiruan pada harga asal.

"Itu mudah untuk dibuktikan tetapi beras yang dicampur bukanlah sesuatu yang mudah untuk kita buktikan," kata beliau pada program Inisiatif Payung Rahmah bersama SJ Circle Sdn. Bhd. di sini semalam.

Sementara itu, Fuziah berkata, sebanyak 47 aduan berkaitan bekalan beras di seluruh negara diterima pihaknya sepanjang Op Jamin sehingga kelmarin.

Peringkat pengilang, pemborong dan peruncit," katanya.

Beliau juga berkata, semua perkara berhubung penyelewengan harga dan bekalan beras di bawah Akta Kawalan Padi dan Beras 1994 (Akta 522) yang terletak di bawah bidang kuasa KPKM.

KERATAN AKHBAR : UTUSAN MALAYSIA

TARIKH : 5 SEPTEMBER 2023

PERKARA : ISU SEMASA

## Sorok punca beras 'hilang' di pasaran?

**ALOR SETAR:** 'Kehilangan' beras tempatan di pasaran ketika ini didakwa tidak mustahil berpunca daripada letamakan kilang-kilang besar yang cuba memonopoli industri berkenaan bagi meraih keuntungan berlipat kali ganda.

Bercakap kepada Utusan Malaysia, Pengerusi Peratuan Pengilang Beras Melayu Malaysia, Mohamad Teruzzi Yop berkata, antaranya mungkin pengilang-pengilang besar sedang 'menahan' stok masing-masing, bagi mendesak kerajaan menaikkan harga beras tempatan seperti beras import.

Bagaimanapun, beliau memuji ketegasan kerajaan yang mengesahkan harga beras serendah RM2.60 sekilogram iaitu

terendah di rantau ini.

"Kilang-kilang besar ini sanggup beli padi pada harga lebih tinggi daripada petani dengan bantuan broker.

"Jika kerajaan tawarkan harga RM1,200 untuk setiap tan, kilang-kilang menawarkan harga lebih tinggi selain membayar upah broker untuk mempengaruhi petani menjual padi kepada mereka.

"Tindakan mereka ini 'membunuh' kilang-kilang kecil terutamanya diusahakan orang Melayu kerana tidak dapat bersaing untuk membeli stok padi. Namun dalam masa sama, kilang-kilang besar juga perlu tampung kos tinggi bagi memonopoli pembelian padi itu," katanya ketika dihubungi.

Oleh itu, kata Mohamad Teruzzi, cara terbaik menampung kos itu dengan mendesak kerajaan menaikkan harga beras tempatan.

"Maka apabila harga beras import meningkat akibat faktor global, mereka anggap inilah masa terbaik untuk desak kerajaan naikkan harga beras tempatan dan disebabkan itu mungkin ada antara mereka bertindak mengurangkan pengeluaran sebagai taktik mendesak kerajaan berbuat demikian," katanya.

Beliau berkata, masalah itu diyakini dapat diselesaikan sedikit masa lagi berdasarkan langkah intervensi kerajaan selain persetujuan dinyatakan pengilang kepada pihak kementerian sebelum ini untuk me-

nambah 20 peratus kuota bagi meningkatkan bekalan beras.

"Kerajaan perlu bertegas tidak tunduk kepada desakan kerana subsidi sudah cukup banyak untuk mengekalkan harga beras iaitu mencecah 60 peratus. Subsidi itu pula bukannya diperoleh pesawah sebaliknya dapat terus kepada kilang dan disebabkan itu, tiada sebab untuk kerajaan tunduk kepada desakan pengilang-pengilang besar," katanya.

Semalam, Menteri Pertanian dan Keterjaminan Makanan, Datuk Seri Mohamad Sabu menegaskan, tindakan penguatkuasaan akan dipertingkatkan bagi memastikan beras tempatan tidak dimanipulasi sebagai beras import atau disorok.

KERATAN AKHBAR : UTUSAN MALAYSIA

TARIKH : 5 SEPTEMBER 2023

PERKARA : ISU SEMASA

# Permintaan beras tempatan dijangka naik 60 peratus

Oleh Zaid Mohd. Noor  
UtusanMalaysia@utusanmalaysia.com.my

**KUALA TERENGGANU:** Permintaan beras tempatan dijangka meningkat lebih 60 peratus selepas kenaikan harga beras putih import sejak 1 September lalu.

Pengguna yang menggunakan beras import kini memilih beras tempatan selepas kenaikan harga beras import tersebut.

Ketua Pegawai Operasi, Al Amin Barakoh Sdn. Bhd., Mohd. Khairul Nizam Mohd. Rozali berkata, syarikat itu bersedia menambah bekalan beras jenama Beras Ganu sehingga 68 peratus selepas kenaikan beras import.

Menurut beliau, pengguna akan memilih beras tempatan kerana murah.

"Pihak syarikat mengeluarkan beras jenama Beras Ganu sebanyak 60 tan metrik sejak beroperasi Julai lalu.

"Bagaimanapun, jumlah pengeluaran beras meningkat sehingga 68 peratus bagi memenuhi permintaan di pasaran selepas ini," katanya ketika ditemui di sini semalam.

Semalam, Padiberas Nasional Bhd. (Bernas) mengumumkan kenaikan harga beras putih import daripada RM2,350 kepada RM3,200 bagi setiap tan metrik bermula pada Jumaat.

Mohd. Khairul Nizam berka-



**MOHD. Khairul Nizam Mohd. Rozali menunjukkan Beras Ganu yang dijual di premisnya di Losong, Kuala Terengganu semalam.**

ta, pada masa ini, syarikatnya menjual Beras Ganu pada harga RM12.90 bagi setiap beg lima kilogram (5kg) dan RM26.60 (10kg).

Tinjauan mendapati kebanyakan peniaga tidak menaikkan harga beras import apabila dijual antara RM15.90 (5 kg)

hingga RM49 (10 kg) mengikut jenama.

Sementara itu, seorang pengguna, Fatimah Hassan, 46, berkata, dia selama ini menggunakan beras tempatan dan kenaikan beras import tidak menjejaskan perbelanjaannya.

Bagaimanapun, katanya, dia mengharapkan kerajaan tidak menaikkan harga beras tempatan.

"Kebanyakan beras tempatan yang dijual di pasaran tetap berkualiti iaitu hampir sama beras import," ujarnya.

**KERATAN AKHBAR : HARIAN METRO**  
**TARIKH : 5 SEPTEMBER 2023**  
**PERKARA : ISU SEMASA**

## Beri amaran pemanipulasi bekalan beras tempatan

**Kuala Lumpur:** Individu atau syarikat dalam rantaian bekalan beras patih tempatan yang dikenal pasti memanipulasi bekalan barangan itu boleh dikenakan tindakan perundangan mengikut Akta Perihal Dagangan 2001 (Akta 701).

Timbalan Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup Fuziah Salleh berkata, golongan berkenaan perlu sentiasa mematuhi perundangan ditetapkan bagi mengelakkan sebarang tindakan diambil ke atas mereka.

"Pihak yang didapati membuat perihal dagangan palsu mengenai kandungan, jenis atau nama boleh didakwa mengikut Seksyen 5 Akta 701 yang memperuntukkan denda sehingga RM100,000, penjara maksimum tiga tahun atau kedua-duanya bagi orang perseorangan jika sabit kesalahan.

"Sekiranya berkenaan turut

memperuntukkan hukuman denda sehingga RM250,000 bagi syarikat jika sabit kesalahan sama," katanya dalam satu kenyataan.

Fuziah berkata, penguat kuasa kementerian dengan kerjasama Kawalselia Padi dan Beras (KPB) sudah melancarkan Op Jamin khusus bagi menangani isu berbangkit membabitkan bekalan beras di negara ini.

Katanya, kerjasama bersepadu itu bertujuan meningkatkan kapasiti penguatkuasaan dan pemantauan di seluruh negara bagi memastikan pengguna sentiasa mendapat keterjaminan bekalan beras mencukupi dengan harga stabil serta terkawal.

Beliau berkata, Op Jamin juga berperanan untuk mengawal pasti keseluruhan rantaian bekalan pengedaran beras di semua peringkat pemborong hingga peruncit.



**KERATAN AKHBAR : HARIAN METRO**  
**TARIKH : 5 SEPTEMBER 2023**  
**PERKARA : ISU SEMASA**



**KERATAN AKHBAR : BERITA HARIAN**  
**TARIKH : 5 SEPTEMBER 2023**  
**PERKARA : ISU SEMASA**

## Harga beras import di Kuching naik mendadak

**Kuching:** Harga beras import di pasaran sekitar bandar raya ini naik mendadak sehingga ada yang memecah hampir RM60 bagi paket 10 kilogram (kg).

Tinjauan di beberapa pasar raya dan kedai runcit mendapati, beras wangi jenama Liansin Butterfly kini naik RM54.90 bagi paket 10kg berbanding kira-kira RM44 sebelum ini.

Beras Liansin jenama Royal Chrysanthemum pula kini dijual RM55.50, manakala beras wangi jenama Happy Rice Thai Royal Fragrant pula naik sehingga RM57.99 bagi berat yang sama.

Peniaga kedai runcit yang enggan dikenali berkata, pembekal memaklumkan harga beras import kini dinaikkan RM1 bagi setiap kilogram, manakala pemborong menjelaskan tidak boleh mengelak menaikkan harga kepada peruncit kerana barga pada peringkat import juga naik.

Tinjauan turut mendapati orang ramai mengambil kesempatan membeli beras tempatan

dalam kuantiti banyak yang dijual di pasar raya pada harga istimewa RM27.50 bagi paket 10kg.

Sementara itu, peniaga kedai makan turut membayangkan kenaikan harga makanan juga tidak dapat dielakkan.

"Jika harga beras naik, kami peniaga makanan juga terpaksa menaikkan harga jualan.

Bukan setakat harga beras yang naik, banyak lagi barangan lain semuanya semakin mahal pada masa ini," kata seorang peniaga gerai makanan di sebuah pasar raya di Batu Kawa.

Di Jerantut, pengguna di sekitar kawasan FELDA di daerah itu, resah susulan bekalan minyak masak peket dan beras yang dilihat menyusut di pasaran hingga menyukarkan mereka mendapatkan bekalan itu sejak dua minggu lalu.

Peniaga mendakwa bekalan mula terputus kerana tidak dibayar pemborong luar sejak dua minggu lalu, menyebabkan me-

reka hilang punca untuk mencari stok baharu bagi memenuhi permintaan pelanggan.

Peniaga kedai runcit di FELDA Tekam Utara, Aizat Majid, 32, berkata beliau mendapat bekalan sebanyak 10 kotak yang mengandungi 170 peket minyak masak pada harga RM2.50 sepeket dan ia habis dijual dalam tempoh tiga hari saja.

"Sehingga ini, saya masih belum menerima bekalan baharu daripada pembekal dan penduduk di sini mula 'bising' kerana tiada minyak peket untuk dibeli," katanya.

### Langkah pengedaran beras

Sementara itu, di Setiu, Pengurusan Jawatankuasa Pertanian, Industri Asas Tani, Keterjaminan Makanan dan Komoditi Terengganu, Dr Azman Ibrahim, berkata kerajaan negeri melalui anak syarikatnya, Terengganu Agrotech Development Corporation Sdn Bhd (TADC) akan tingkatkan pengeluaran beras seba-



Harga beras di Kuching didapati naik sehingga RM1 sekilogram.

(Foto: Nabil Raji Kawi/BERNAMA)

nyak 100 tan sebulan, bergaading hanya 60 tan sebulan sejak Julai lalu.

Beliau berkata, TADC akan berusaha dengan Padiberas Nasional Berhad (BERNAS) untuk mendapatkan tambahan beras berikutan pemanaman padi musim pertama berakhir Jun lalu.

"Pembelian beras tempatan daripada kilang BERNAS diperlukan bagi menampung permintaan beras di negeri ini. Musim pertama pengeluaran padi daripada petani tempatan berakhir Jun lalu dan pengedaran musim kedua dijangka November ini," katanya.

KERATAN AKHBAR : BERITA HARIAN  
TARIKH : 5 SEPTEMBER 2023  
PERKARA : ISU SEMASA

# 'Kartel kecil' tetapkan komisen, kuasai pasaran

## Orang tengah beroperasi bentuk rangkaian kawal bekalan padi negara

Oleh Muhammad Yusri Muzamir  
yusri.muzamir@bh.com.my

**Kuala Lumpur:** Sekurang-kurangnya RM100 bagi setiap tan padi basah. Itu jumlah komisen ditetapkan 'orang tengah' yang didakwa memiliki kawalan ke atas hampir 90 peratus penghasilan padi di negara ini.

Malah, nilai komisen itu dikatakan mampu melojak sehingga RM200 setiap tan, bergantung kepada musim tanaman, jumlah penghasilan padi dan faktor permintaan dalam rantaian bekalan barangan berkenaan.

Mendedahkan perkara itu, Setiausaha Persatuan Pengilang Beras Melayu Malaysia, Musonoff Md Radzi, mendakwa golongan terbabit beroperasi secara individu namun rantaian kumpulan itu membentuk 'kartel kecil' yang mengawal bekalan padi negara.

Tanpa memperincikan identiti orang tengah, beliau mendakwa,

ada segelintir pihak terbabit memiliki kawalan ke atas kira-kira 2,000 rintang sawah di utara Semenanjung.

Kedua-dua itu, katanya, turut mengakibatkan lonjakan kos, sekurang-kurangnya antara lima hingga 10 peratus ke atas pihak pengilang beras, yang seterusnya akan 'dipindahkan' ke blok lain dalam rantaian bekalan perdagangan beras.

"Hampir keseluruhan pesawah di negara ini terikat dengan orang tengah ini dan hanya lima peratus yang mungkin tidak berada dalam cengkaman mereka.

"Golongan terbabit memiliki kuasa mutlak menentukan pengilang yang boleh membeli bekalan padi basah dituai setiap musim tanaman, bergantung kepada nilai komisen dipersetujui kedua-dua pihak.

"Orang tengah boleh menikmati untung 'atas angin' bernilai RM1 juta jika pihak pengilang membeli 10,000 tan padi basah daripada mereka," katanya kepada BH.

Media sebelum ini, melaporkan penggunaan kartel di semua peringkat berkaitan penanaman padi bermula dari membajak, baja, benih, racun, potongan dan tim-

bulan padi.

Menteri Besar Kedah, Datuk Seri Muhammad Sanusi Md Nor, dipetik berkata keadaan itu adalah punca industri padi dan beras di negeri itu terus statik dan ia menjadi rungutan pelbagai pihak, terutama golongan pesawah, setiap tahun.



Musonoff Md Radzi

Namun, katanya, sehingga kini tiada pihak yang sanggup memerangi kartel yang didakwa mengawal input pertanian, timbangan padi di kilang serta jentera dan mesin pembajak digunakan pesawah.

**Pesawah tiada kuasa**  
Musonoff berkata, pengaruh orang tengah dalam mengawal penghasilan padi dikatakan berlaku apabila pesawah tidak memiliki kuasa untuk memasarkan hasil mereka, selain didorong faktor tidak memiliki jentera kecukupan.

Selain itu, katanya, orang tengah didakwa menawarkan pinjaman pemula kepada pesawah bagi setiap musim tanaman, dikatakan bertujuan memperluaskan kawalan ke atas hasil serta kumpulan berkenaan.

"Sebab itu banyak pesawah dan persatuan berkaitan kurang ber-

setuju jika ada sebarang kenaikan harga membabitkan padi atau beras diberikan kerajaan, selagi isu orang tengah tidak dibantah.

"Ini kerana, hasil daripada kenaikan berkenaan tidak dinikmati sepenuhnya pesawah atau golongan asas, sebaliknya ia hanya menguntungkan orang tengah," katanya.

Sementara itu, Musonoff berkata, tindakan segelintir pihak menukar bungkusan bekalan beras putih tempatan kepada kantung beras import dikatakan berlarutan sejak tahun lalu.

Tindakan terbabit akibat peningkatan harga padi pada peringkat pengilang lagi, berpunca akibat kekurangan bekalan susulan penyusutan jumlah penghasilan padi selama tiga musim berturut-turut. Manipulasi ini dapat dilihat dengan jelas apabila terdapat lambakan beras import di pasar raya, terutama ketika berlaku peningkatan harga barangan berkenaan.

"Kebanyakan mereka berbuat demikian kerana tidak mampu menampung lonjakan kos mencecah RM1,400 setiap tan pada peringkat pemborong.

"Peningkatan ini menyebabkan mereka akan mengalami kerugian, jika barangan berkenaan dijual sebagai beras putih tempatan yang harga dikawal pada RM26 bagi 10kg," katanya.



# Transformasi segera tarik pesawah daripada kemiskinan berganda

• Tiga faktor utama menyebabkan pesawah miskin, iaitu produktiviti dan inovasi rendah; kos pengeluaran tinggi serta struktur industri mengengkang mobiliti mereka

• Dalam jangka terdekat, polisi intervensi mendalam perlu dirombak ke arah pemerkasaan petani, persaingan dan kelestarian sektor



Ghah Peoi Ooi, Deputi Setiausaha Agung Kementerian Pertanian dan Industri Makanan, Malaysia (03/96)

Mengawarkan sekatan lama sektor padi disulami intervensi demi intervensi, subsidi demi subsidi, namun 90 peratus pesawah tergolong dalam B40, mengikat Kementerian Pertanian dan Industri Makanan pada 2019. Hakikat pahit beras kita tidak jika petani tidak mampu capai sara diri, mana mungkin negara mencapai sara diri.

Pesawah ialah tonggak pengeluaran padi negara. Juga, pengeluaran beras adalah pengangka dalam persamaan nisbah tahap sara diri (SSD) yang mana penyisytirnya adalah penggunaan. Tetapi pengeluar, sara diri beras terus pincang kerana penggunaan terus meningkat.

Mengingat masalah ini secara konsep adalah mudah. Tiga faktor utama menyebabkan pesawah miskin, iaitu produktiviti dan inovasi rendah, kos pengeluaran tinggi serta ketaja, struktur industri mengengkang mobiliti mereka.

Apa-apa, penyediaan teras ada dalam ketaja ini.

Hasil padi rendah, menurut daripada purata 4.5 tan per hektar pada 2008 kepada 3.4 tan per hektar pada 2021. Ia bukan variasi pengkilang pendek, tetapi trend masa memarah lebih rendah.

Faktor pencetus, inovasi terhenti ke atas agribi kalis ancaman bencana, penyakit, perubahan cuaca dan ancaman peralihan di bawah iklim.

Faktor pasaran seperti cuaca dan kejutan permintaan luar pesawah pesawah, tenaga malingkara, pengurusan input awam, sara boga, benih dan sara boga di luar kawalan mereka. Ini kerana sering berlaku ketidakseragaman air, benih padi dan boga.

Baga contohnya, jika kelewatan adalah 20 hingga 200 hari mengikat Laporan Kertas Audit Negara (K.A.N.) 2019 dan sara boga bermasalah, sara boga untuk semua jenis tanah. Bekalan benih bermasalah dari segi kualiti dan kuantiti.

Petani jauh ketinggalan dari segi teknologi pengeluaran berbanding negara juran kerana keabatan dan sara boga pembangunan ketidagunaan sara boga.

Kos pengeluaran tinggi disebabkan pergantungan kepada baja, kimia, mesin dan peralatan dan barah diimport. Apabila mengimport, negara juga mengimport inflasi, terbelat dalam sara boga domestik, hingga harga baja meningkat 200 peratus.

Penyediaan dan pembangunan (R&D) serta peralihan atau pelikatan sara boga untuk meningkatkan pengeluaran baja, mesin dan peralatan dan barah diimport. Walauhi Malaysia kaya dengan tenaga manusia dan boga.

Ini struktur pasaran juga penting kerana sistem membolehkan pesawah ekonomi petani. Ini kerana setiap tahap rancangan bekalan, pasaran adalah teras, iaitu wujud sehingga ke

petani mempunyai sara pasaran besar antara mereka.

- Pemusatan agihan boga dan input di bawah sara agensi, Pertubuhan Peladang Kebangsaan (NAPAS) selama lima dekad.
- Terlepas hingga 12 pembekal benih.
- Bilangan pengilang menurun kepada 170 berbanding hampir 1,900 dalam 1970-an.
- Bilangan pemilik tenara kecil.
- Usaha sama BERNAS dan kilang dalam pembekalan padi dengan sara pasaran beras 35 peratus.
- Monopoli beras (over 30 peratus).

**Manfaat memulakan struktur pasaran**

Nyata, petani dipagari agensi dan pemain industri bermodal besar serta berkuasa dari segi sara pasaran luas membina benih tinggi sehingga mengurangkan petani dan pesawah baharu.

Dalam kompleksiti padi dan beras, petani hanya penerima harga sahaja, tanpa sebarang kuasa runding. Lantas, mudah menjadi mangsa kepada manipulasi pasaran dan pengilang.

Pengalaman membukitkan struktur pasaran teras dan monopoli menyekat pesawah sara agihan ketidagunaan membekal kepada mereka berbanding pesawah.

Malah Rina Soebandjo (Indo untuk industri beras) dianggarkan 1.8B, iaitu setiap RMI pesawah menerima keuntungan 82 sen tanpa bekaya.

Transformasi struktur teras penting diperolehi, iaitu liberalisasi sektor membolehkan petani sebagai usahawan padi produktif dan domestik. Dalam jangka pendek, beberapa langkah pemerkasaan kapasiti pengeluaran adalah satu keamatan. Ini membolehkan perubahan struktur pada semua tahap rancangan.

Prinsip utama pendekatan ini adalah membuka peluang kepada pesawah supaya mobiliti mereka terbuka, bergerak dan mendatar. Kita ini bergerak bererti terlibat dengan kegiatan sara boga atau biliran seperti pemerkasaan dan output beras. Mobiliti mendatar bererti peluang membekalkan sara boga, perkhidmatan tanaman dan peralihan.

Pemusatan agihan input mengikat peralihan pengeluaran input teras dan tenaga manusia dan sara boga. Ia juga dicemari masalah ketidagunaan tenaga kerja dan tenaga.

Siswa yang akan mengubah nasib mereka dengan pasaran adalah peralihan dari sara boga kecil membekalkan mereka berniaga. Contohnya, kerajaan telah menyediakan sara boga pesawah membeli peralatan menyediakan benih sara boga.



petani berpengalaman membekal benih, lantas meningkatkan peralihan, pendapatan dan daya kemahiran.

Fada sama, beberapa skemag lain diperlukan.

Cukai import ke atas mesin dan jentera pertanian termasuk mesin tani kecil dibayarkan. Geran atau pinjaman murah atau subsidi sara boga disediakan untuk membekalkan pesawah menggunakan sara boga mereka.

Contohnya, mesin tani padi kecil lebih cekap berbanding mesin tani gandum sara boga besar dari Belanda berusia lebih 20 tahun. Mesin tani ini menyebarkan kadar tumpahan padi di sara boga 20 peratus berbanding 5 peratus dengan mesin kecil.

Geran atau subsidi sara boga untuk membekalkan petani dan koperasi membeli kilang beras bersaiz kecil untuk membekal pesawah petani terlibat dalam kegiatan nilai tambah.

Geran menggalakkan sara boga pertanian untuk menyediakan platform dan aplikasi digital untuk aktiviti pengalihan benih, baja, pengeluaran dan pemasaran. Masalah ketidagunaan, manipulasi pasaran ditangani melalui teknologi ini.

Mengantikan sistem subsidi input sara boga kepada subsidi output. Subsidi input digantikan dengan bayaran subsidi output dengan nilai sara boga nilai subsidi input.

Fadad sistem ini antaranya memberi peluang kepada petani membuat keputusan terbaik untuk sara boga, lantas menggalakkan kos dan meningkatkan ketidagunaan.

Kedua, meminimalkan kos agihan baja bererti kerana pesawah boleh membeli teras baja sendiri, manakala ketiga, meminimalkan masalah tadbir urus dan ketidagunaan menggalakkan peralihan baja teras dan memasukkan usahawan baharu termasuk petani dalam sektor ini.

Kerajaan perlu memperkatakan bajet untuk R&D pembangunan input teras. Juga untuk memulakan Pasai Pengalihan Pertanian di sara boga dan di Kementerian Pertanian dan Kesejahteraan Makanan.

Mewujudkan bajet pembangunan koperasi pertanian. Koperasi adalah sara boga terbaik untuk petani dan pesawah memperlembak kebajikan ekonomi melalui usaha kolektif.

Dengan koperasi, mereka berpeluang menjual secara jukal, berniaga dan mengumpul modal untuk faedah anggota. Bilangan minimum anggota dituntutkan kepada 20 orang (terbatal ini 10 orang).

Di negara Eropah, New Zealand, Australia, Jepun, Korea, Taiwan, India dan Amerika Syarikat (AE), koperasi berprestasi penting untuk membekalkan petani, tetapi tidak di Malaysia.

Ini kerana rambai tidak memulakan konsep sara boga koperasi dan menggalak koperasi sara boga investor-owned sara boga. Salah tanggapan ini perlu diperbaiki.

Tanpa transformasi di atas, kemiskinan akan teras luas membekal petani kilang ke sektor memberi ketidagunaan lebih memulakan. Dalam jangka terdekat, polisi intervensi mendalam perlu dirombak ke arah pemerkasaan petani, persaingan dan kelestarian sektor.



**KERATAN AKHBAR : BERITA HARIAN**  
**TARIKH : 5 SEPTEMBER 2023**  
**PERKARA : ISU SEMASA**



**ALOR SETAR** - Memecahkan struktur monopoli Syarikat Padiberas Nasional Bhd (Bernas) sebagai pengimport dan pengedar tunggal beras negara tidak akan menyelesaikan masalah bekalan beras tempatan.

Pengerusi Persatuan Pengilang Beras Melayu Malaysia (PPBMM), Mohamad Termizi Yop berkata, isu utama yang harus diteliti ialah tindakan pengilang besar didakwa membeli harga padi pada harga tinggi

## Kartel dalangi kenaikan harga beras - PPBMM

melebihi harga ditetapkan kerajaan.

Menurutnya, ia dibimbangi didalangi kartel padi yang berhasrat memonopoli belian padi dengan menawarkan harga tinggi.

"Dalam seminggu dua ini, harga padi memuncak terlalu tinggi daripada paras harga sebenar RM1,200/tan kepada RM1,650/tan. Malah terdapat kilang besar tawarkan harga sehingga RM1,750/tan.

"Perbezaan ini agak tinggi berbanding musim sebelum ini iaitu sehingga RM450/tan



**MOHAMAD TERMIZI**

hingga RM500/tan. Ia dipanggil komisen dibayar kilang besar berkapasiti puluhan ribu tan kepada orang tengah untuk mendapatkan bekalan padi," katanya, di sini, pada Isnin.

Menurutnya, untung atas angin itu tidak dinikmati pesawah yang tetap menerima bayaran pada harga sebenar iaitu RM1,200/tan menyebabkan golongan ini terus dihimpit kemiskinan.

"Ada pihak gesa supaya pecahkan monopoli Bernas, ia tidak beri kesan besar," katanya.

**PELARASAN HARGA BAHARU BERAS (JENAMA SABARICE)**

JENIS	BERAT (KG)	GREJ BERAS	HARGA LAMA	HARGA BAHARU
Super 5%	10	Beras putih	RM27.50	RM36
Super 5%	5	Beras putih	RM14.25	RM18.75
Super TWR 5%	10	Beras putih	RM27	RM35.50
Super TWT 5%	5	Beras putih	RM14	RM18.50
Super WWR 5%	10	Beras putih	RM26.50	RM35
Super WWR 5%	5	Beras putih	RM13.75	RM18.25
Wangi special (Anggur unggul)	10	Beras wangi	RM40.50	RM43
Wangi special (Anggur unggul)	5	Beras wangi	RM20.75	RM22.25
Wangi special (Anggur kuning)	10	Beras wangi	RM38	RM41
Wangi special (Anggur kuning)	5	Beras wangi	RM19.50	RM21.25

KERATAN AKHBAR : SINAR HARIAN

TARIKH : 5 SEPTEMBER 2023

PERKARA : ISU SEMASA

# Kenaikan harga beras import meningkatkan kos sara hidup rakyat

## Pecah monopoli Bernas

Oleh **DIANA AZIS SHAH ALAM**

Amatan monopoli dalam sesetengah industri di negara ini perlu dipecahkan bagi membuka peluang kepada pemain industri terlibat bersaing untuk meningkatkan kecekapan perkhidmatan selain mampu memberi pilihan harga kepada pengguna.



Laporan muka depan Sinar Harian pada Isnin

Bagi industri padi dan beras, Penganalisis Ekonomi Universiti Kewangan Islam Global (INCEIF), Profesor Dr Baharom Abdul Hamid berpandangan, institusi kewangan Islam seperti lembaga zakat perlu diberi peluang merubuhkan konsortium sebagai usaha memecahkan monopoli Padiberas Nasional Berhad (Bernas) sebagai agensi tunggal menguruskan industri berkenaan.

Menurut Baharom, kerjasama menerusi konsortium itu juga mampu meningkatkan kualiti padi yang bakal dihasilkan menerusi penyelidikan dan pembangunan (R&D).

Mengambil contoh inisiatif dilakukan Lembaga Zakat Negeri Kedah (LZNK) dalam menguruskan projek membangunkan Smart Sawah berskala besar asnaf, Baharom mengakui usaha itu berjaya meningkatkan pengeluaran padi di negeri berkenaan.

"LZNK beli bendang terbit yang tidak diusahakan dan beri peluang kepada golongan asnaf untuk menguruskannya. Inisiatif ini perlu disokong, dijadikan sebagai satu model dan perkenalkan ke negeri lain seperti Selangor, Pahang dan Kelantan.

"Selain import, kilang padi juga adalah kartel yang mengawal harga bekalan daripada pesawah, jadi LZNK terpaksa jual padi pada harga ditentukan kilang yang kebanyakannya dikuasai bangsa asing.

"Oleh itu, kerajaan perlu membenarkan peluang kepada agen-  
si berdaya maju (dan) sanggup mengambil cabaran seperti LZNK, seterusnya dikembangkan. Beri mereka peluang untuk import beras, buka kilang padi, kilang beras dan sebagainya," katanya ketika dihubungi Sinar Harian pada Isnin.

Sebelum ini media melaporkan, Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (KPKM) akan mengadakan perlembuan bersama Bernas dan pesawah pada Khamis ini bagi membincangkan berkaitan bekalan beras tempatan negara.

Menterinya, Datuk Seri Mohamad Sabu berkata, ia berkaitan tindakan penyelarasan harga beras putih import oleh Bernas sejajar dengan harga terkini beras putih import di pasaran antarabangsa.

Sementara itu, Pensyarah Pusat Pengajian Ekonomi, Kewangan dan Perbankan Universiti Utara Malaysia (UUM), Profesor Madya Dr Irwan Shah Zainal Abidin berkata, cadangan memecah monopoli beras perlu diberi perhatian melibatkan strategi jangka pendek, sederhana dan panjang seperti terkandung dalam Dasar Agromakanan Negara 2021-2030 (DAN 2.0) dan Belanjawan 2023.

Bellu berkata, pada ketika ini isu keterjaminan makanan dan kos sara hidup dihadapi rakyat memerlukan penglibatan semua pihak.

"Kenaikan harga beras import meningkatkan lagi kos sara hidup rakyat termasuk B40, walaupun data inflasi negara sudah menampakkan penurunan.

"Penguncupan sektor pertanian direkodkan buku kedua tahun ini amat membinggalkan. Jadi, di bawah DAN2.0, sejauh mana kemajuan yang sudah dibuat ketika ini dari segi usaha memodenkan sektor pertanian," katanya.

### EMPAT MONOPOLI DIPECAHKAN KERAJAAN

- 18 MAC 2023**  
Monopoli Touch 'n Go untuk pembayaran tol dan tian.
- 24 MAC 2023**  
Monopoli Pusat Penerimaan Kenderaan Berkomputer (Puspakom) dalam penyediaan kenderaan.
- 3 MEI 2023**  
Monopoli Digital Nasional Berhad (DNB) bagi perkhidmatan jalur lebar internet 5G.
- 1 SEPTEMBER 2023**  
Monopoli perolehan pemohonan permit import (API) dalam kajian untuk dikurangkan.

**KERATAN AKHBAR : SINAR HARIAN**  
**TARIKH : 5 SEPTEMBER 2023**  
**PERKARA : ISU SEMASA**

## KPDN terima 47 aduan berkaitan beras

**KULIM** - Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) menerima 47 aduan berkaitan isu beras sepanjang tempoh pelaksanaan Ops Jamin bermula 7 Julai sehingga 2 September lalu.

Timbalan Menteri KPDN, Fuziah Salleh berkata, aduan itu berkaitan beras dijual pada harga tinggi daripada pasaran selain satu aduan dipercayai campuran beras tempatan dan import.

"Bermula 7 Julai lalu, KPDN dengan kerjasama Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (KPKM) melakukan 1,053 pemeriksaan di seluruh negara menerusi Ops Jamin mem-babitkan pengilang, pemborong dan peruncit.

"KPDN menerima satu aduan mengenai beras dicampur, ada kemungkinan dicampur antara beras tempatan dan import tetapi sukar dibuktikan (kerana tiada bukti dikemukakan peng-ada)," katanya selepas pelancaran Inisiatif Payung Rahmah bersama Rakan Strategik KPDN, SJ Circle Sdn Bhd di Kulim Industrial Estate, di sini, pada Isnin.

Untuk rekod, Ops Jamin dilancarkan bagi membanteras isu penukaran label kempit beras yang dikuatiri berlaku ber-ikutan pelarasan harga baharu bagi beras putih import (BPI).

Fuziah berkata, semua aduan akan dikemukakan kepada KPKM berkaitan isu mengenai bekalan beras tertakluk di bawah Akta Kawalan Padi dan Beras 1994 (Akta 522). - Bernama



**KERATAN AKHBAR : SINAR HARIAN**  
**TARIKH : 5 SEPTEMBER 2023**  
**PERKARA : ISU SEMASA**

# Pesawah rugi padi terendam air

Padi yang menunggu waktu dituai rosak akibat perairan sawah tidak sempurna

Oleh WAN MOHD NOOR HAFIZ WAN MANSOR  
JERUIN

Pesawah di Pida Lima Jalan Sanglang, dekat sini memohon Lembaga Kemajuan Pertanian Muda (MADA) segera menyelenggarakan sistem pengairan yang didakwa tidak sempurna sehingga menyebabkan padi terendam dan air tidak dapat disalurkan ke tali air. Shahidan Saad, 61, berkata, padi yang menunggu waktu untuk dituai kebanyakannya telah rosak akibat terendam di dalam air, malah ada dalam kalangan pesawah terpaksa mengeluarkan modal tambahan sendiri untuk mengepam air keluar dari petak sawah.

Dakwanya, sebuah projek pembangunan sistem pengairan yang bermula 18 Mac 2021 dilakukan tidak mengikut jadual di-konel pasti menjadi punca tempat saluran air di kawasan berkenaan menjadi cetek sekali gus mengganggu sistem pengairan. "Kalau nak selesaikan isu ini memang kena keluar modal tambahan tapi bukan semua pesawah ada duit kalau nak selesaikan isu (pengairan) air ini (sendiri). "Kawasan ini melibatkan ramai pesawah, iaitu melibatkan keluasan 115 hingga 143 hektar yang akan mengalami kerugian jika masalah berterusan," katanya semasa ditemui di sini pada Isnin. Shahidan berkata, mereka kerugian ribuan ringgit akibat permasalahan tersebut dan kesannya akan lebih dirasai bagi pesawah yang mengusahakan tanaman padi dalam skala kecil. Bagi seorang lagi pesawah, Aziz Abdullah, 55, berharap masalah tersebut dapat diselesaikan oleh pihak terbabit sebelum jadual tanam semula musim kedua pada awal Oktober ini bermula. "Kami minta mereka selesaikan masalah ini kerana para petani nak mula tanam padi bagi musim kedua yang akan bermula tidak lama lagi. Minta tengok (jalankan penyelenggaraan) seperti saluran-saluran air



Shahidan memeriksa tanaman padinya yang terendam berpunca daripada sistem pengairan tidak sempurna di Pida Lima, Jalan Sanglang, Jeruain.

ini," ujarnya. Perkara itu turut diakui oleh seorang lagi pesawah, Ali Baharom, 78, yang menjelaskan masalah itu membebarkan mereka yang selama ini bergantung sebagai sumber pendapatan itu untuk menyara keluarga masing-masing.

Ditambahkan, pada bulan lalu satu perbincangan telah diadakan oleh pesawah dan MADA untuk membuat saluran air dari petak sawah ke tali air, namun agensi tersebut masih menunggu Tenaga Nasional Berhad dan Syarikat Air Darul Aman untuk mengubah tiang elektrik terlebih dahulu.



**KERATAN AKHBAR : THE STAR**  
**TARIKH : 5 SEPTEMBER 2023**  
**PERKARA : ISU SEMASA**

# Local white rice price stays

## PM clarifies locally grown staple is capped at RM2.60 per kg

By MOHD FARHAAN SHAH  
and YEE XIANG YUN  
newsdesk@thestar.com.my

**MUAR:** The price of local white rice has not gone up, says Datuk Seri Anwar Ibrahim, refuting critics for giving the wrong picture about the recent price increase of the daily staple.

The Prime Minister said the government will continue to cap the price of local white rice at RM2.60 per kg - the lowest in the region - and it is the price of imported rice that has increased.

"We cannot control the price of imported white rice but we say the price of (locally grown) rice that locals eat cannot be increased. That is our decision," Anwar said at a ceramah in Sungai Abong here on Sunday night.

"They say the price of rice has gone up but this is only for imported white rice.

"If you want to eat expensive rice like basmati, you have to pay for it.



"Facts are facts. Do not lie," he said of criticism that the government had allowed the prices for all rice varieties to go up.

Padiberas Nasional Bhd (Bernas) announced that the price of imported white rice had increased by 36% to RM3.200 from RM2.350 per metric tonne from last Friday.

It was reported that the price increase was driven by, among others, falling harvests in rice-exporting countries due to climate change and a weakening ringgit.

These factors were also compounded by the ban on exports

by India, the world's largest rice exporter.

In his speech, Anwar acknowledged this problem but added that his administration is taking steps to increase the supply of locally produced rice.

"It is true we face a problem. The price of imported white rice has gone up. India had also recently imposed a 40% export duty on their onions too," he said.

The Agriculture and Food Security Ministry will meet Bernas, rice millers and wholesalers on Thursday in hopes of increasing the supply of local white rice (BPT) by 20% through the Local White Rice Special Programme.

Anwar, who is also Pakatan Harapan chairman, was campaigning for the coalition's candidate, Nazri Abdul Rahman, who is contesting for the Simpang Jeram state seat in Saturday's by-election.

Pakatan is also contesting the Pulai parliamentary seat by-election

on the same day.

Anwar said he is confident that voters in these two constituencies will deliver a clear message that in order to develop the country, Malaysians must reject stagnation, racism and religious extremism.

"I have confidence that Johor will determine the history of a new Malaysia in this by-election.

"We are different from Perikatan Nasional where when they give speeches, PAS and Parti Pribumi Bersatu Malaysia (BERSATU) will criticise and call the Prime Minister stupid," he said, referring to the Perikatan coalition which is Pakatan's main rival in the local polls.

"So why are they busy trying to stop me? I have been waiting for 25 years to become Prime Minister and when given the opportunity, it is time for me to work, so let me work.

"God willing, this government will be strong and solid for the next four years," he added.